

CANDIDATE FOR THE BOARD OF ICOMOS
CANDIDAT AU CONSEIL D'ADMINISTRATION DE L'ICOMOS

CABALLERO GABRIEL VICTOR

PHILIPPINES



PLATFORM / PLATE-FORME / PLATAFORMA

Dear ICOMOS colleagues from across the globe,

I am honoured to put my name forward for election to the Board at the 22nd General Assembly, with gratitude to the National Committee of the Philippines and to colleagues who have encouraged and supported my nomination. I do so after eleven

years as an active international member of ICOMOS and after serving as ICOMOS International Focal Point for the United Nations Sustainable Development Goals.

I am standing for election because I believe ICOMOS must remain the leading global voice for heritage conservation at a time of profound change. Our organisation must uphold conservation excellence while responding with clarity, responsibility and collaboration to the challenges facing heritage, communities and society.

Over the past decade, I have worked with ICOMOS members, UNESCO, ICCROM, IUCN and national governments on cultural landscapes, World Heritage, sustainable development and capacity-building across Asia, the Arab Region and beyond. These experiences have shown me that ICOMOS is strongest when it connects expertise across regions and generations, draws on the knowledge of its National Committees and International Scientific Committees, and supports members in addressing challenges that are global in scale and deeply local in impact.

Through my work with National Committees and emerging professionals, first with the Emerging Professionals Working Group from 2017 to 2020 and later as SDGs Focal Point from 2020 to 2024, I have seen the enduring strength of ICOMOS: its diversity, its depth of expertise and its capacity to lead with vision while remaining grounded in more than 60 years of shared practice.

Three Priorities for a Stronger, More Inclusive and Future-Ready ICOMOS

If elected, I would contribute to three priority areas where my experience can support the collective work of ICOMOS and its members:

1. Strengthening intergenerational capacity and knowledge exchange

ICOMOS has an exceptional foundation of knowledge built by experienced members across its global network. At the same time, emerging professionals bring new perspectives, interdisciplinary skills and a commitment to future challenges. If elected, I would support stronger intergenerational opportunities for professional growth, lifelong learning and respectful knowledge exchange. Building on my experience as a founding member of the Emerging Professionals Working Group, I would encourage practical mechanisms such as mentorship and peer learning to connect established expertise with emerging leadership and sustain ICOMOS as a dynamic, inclusive and globally relevant organisation.

2. Advancing sustainable development through heritage practice

Sustainable development must remain central to the future relevance of ICOMOS. Through my work representing ICOMOS in United Nations discussions, I have seen how heritage can influence international policy when supported by clear evidence and coordinated advocacy. Building on this experience and on practical heritage work in the Philippines, I would support evidence-based approaches that show how heritage contributes to inclusive social development, environmental responsibility, resilient local economies and stronger communities.

I would work with National Committees, International Scientific Committees, the Sustainable Development Goals Working Group and interested members to consolidate practical methodologies, case examples and policy messages. This would help ICOMOS communicate the value of heritage more effectively to governments, development actors and wider communities. This priority is not about expanding the mandate of ICOMOS, but about strengthening its capacity to show, with clarity and credibility, why heritage matters in shaping more sustainable futures.

3. Supporting climate action and rights-based approaches in heritage

Through my work on cultural landscapes, World Heritage and sustainable land management, I have seen the growing impacts of climate change on heritage places and the communities that care for them. If elected, I would support stronger collaboration between heritage practice and climate science so that ICOMOS can continue to contribute to practical approaches for adaptation, mitigation, risk preparedness and resilience.

I also believe that rights-based approaches are essential to credible and responsible heritage practice. This includes recognising women's contributions to heritage leadership, supporting more inclusive interpretation of heritage places, and encouraging respectful dialogue on diverse narratives, communities and values. Having advocated for the ICOMOS Gender Resolution in GA2023, I would continue to support its principles and work constructively with colleagues to advance inclusive, ethical and people-centred approaches within the mandate and collaborative spirit of ICOMOS.

I recognise that service on the Board carries significant responsibility. If elected, I will actively fulfil the duties of a Board Member, make every effort to attend all Board meetings, and participate fully in the governance and strategic direction of ICOMOS throughout my term. I would bring collaborative leadership, international experience and a strong commitment to serving the global ICOMOS community with integrity, openness and respect.

Chers collègues d'ICOMOS du monde entier,

Je suis honoré de présenter ma candidature au Conseil d'administration de l'ICOMOS à l'occasion de la 22e Assemblée générale, avec ma reconnaissance au Comité national des Philippines et aux collègues qui ont encouragé et soutenu cette nomination. Je le fais après onze années d'engagement actif au sein de l'ICOMOS et après avoir exercé les fonctions de point focal international de l'ICOMOS pour les Objectifs de développement durable des Nations Unies.

Je présente cette candidature avec la conviction que l'ICOMOS doit demeurer la voix internationale de référence pour la conservation du patrimoine dans un contexte de profondes transformations. Notre organisation doit continuer à promouvoir l'excellence en matière de conservation, tout en répondant avec clarté, responsabilité

et esprit de coopération aux défis auxquels sont confrontés le patrimoine, les communautés et la société.

Au cours de la dernière décennie, j'ai travaillé avec des membres de l'ICOMOS, l'UNESCO, l'ICCROM, l'UICN et des gouvernements nationaux sur les paysages culturels, le patrimoine mondial, le développement durable et le renforcement des capacités en Asie, dans la région arabe et au-delà. Ces expériences m'ont confirmé que l'ICOMOS est le plus fort lorsqu'il relie les expertises entre régions et générations, s'appuie sur les connaissances de ses Comités nationaux et de ses Comités scientifiques internationaux, et soutient ses membres face à des enjeux de portée mondiale mais profondément ancrés dans les réalités locales.

Si je suis élu, je souhaite contribuer à trois domaines prioritaires : renforcer les capacités intergénérationnelles et l'échange de connaissances ; faire progresser le développement durable par la pratique du patrimoine ; et soutenir l'action climatique ainsi que les approches fondées sur les droits dans le domaine du patrimoine. Fort de mon expérience auprès du Groupe de travail des professionnels émergents et comme point focal pour les ODD, je soutiendrais des mécanismes concrets de mentorat, d'apprentissage entre pairs, de coopération scientifique et de plaidoyer fondé sur des données probantes, afin de mieux faire reconnaître la contribution du patrimoine à des sociétés plus inclusives, résilientes et durables.

Je considère également que les approches fondées sur les droits sont indispensables à une pratique du patrimoine crédible et responsable. Cela implique de reconnaître les contributions des femmes au leadership patrimonial, de soutenir une interprétation plus inclusive des lieux patrimoniaux et d'encourager un dialogue respectueux sur la diversité des récits, des communautés et des valeurs. Ayant plaidé en faveur de la Résolution de l'ICOMOS sur le genre lors de l'Assemblée générale de 2023, je continuerais à en soutenir les principes, dans le respect du mandat et de l'esprit collaboratif de l'ICOMOS.

Je mesure pleinement les responsabilités attachées au service au sein du Conseil d'administration. Si les membres de l'ICOMOS m'accordent leur confiance, je m'engage à remplir activement les fonctions de membre du Conseil, à faire tout mon possible pour assister à l'ensemble de ses réunions et à contribuer pleinement à la gouvernance et à l'orientation stratégique de l'ICOMOS durant mon mandat. J'apporterais un leadership collaboratif, une expérience internationale et un engagement ferme à servir la communauté mondiale de l'ICOMOS avec intégrité, ouverture et respect.

CURRICULUM VITAE

Gabriel Caballero is a landscape architect and World Heritage specialist with nearly two decades of international experience in heritage conservation, cultural landscapes research, sustainable development, landscape architecture practice and capacity building.

As ICOMOS International Focal Point for the United Nations Sustainable Development Goals (2020–2024), he coordinated the organisation's engagement with the global sustainable development agenda and represented ICOMOS in policy dialogue with UNESCO, UN DESA, UN-Habitat and international partners, strengthening the visibility of heritage within international development discussions. He was a founding member of the ICOMOS Emerging Professionals Working Group, helping establish one of the organisation's principal global platforms for mentoring, international collaboration and leadership development.

His international work has included assignments across Asia and the Arab Region where he has served as an international consultant to UNESCO Bangkok, UNESCO Jakarta, the UNESCO National Commission of the Philippines and ICCROM, delivering technical advice and capacity-building programmes for heritage practitioners and guiding heritage sites to improve their heritage designations. His work has also included collaboration with the Arab Regional Centre for World Heritage and national heritage authorities on World Heritage, cultural landscapes and sustainable development.

Gabriel holds a Bachelor of Landscape Architecture from the University of the Philippines and a Master's degree in World Heritage Studies from Brandenburg University of Technology, Germany. He is committed to strengthening collaboration among National Committees and International Scientific Committees, promoting inclusive governance and ensuring that ICOMOS remains a globally connected organisation capable of responding to contemporary heritage challenges while upholding its founding principles.

Gabriel Caballero est architecte paysagiste et spécialiste du patrimoine mondial, fort de près de vingt années d'expérience internationale dans les domaines de la conservation du patrimoine, de la recherche sur les paysages culturels, du développement durable, de la pratique de l'architecture du paysage et du renforcement des capacités.

En tant que Point focal international de l'ICOMOS pour les Objectifs de développement durable des Nations Unies (2020–2024), il a coordonné l'engagement de l'organisation dans le cadre de l'agenda mondial du développement durable et représenté l'ICOMOS dans le dialogue politique avec l'UNESCO, le Département des affaires économiques et sociales des Nations Unies (DAES), ONU-Habitat et des partenaires internationaux, contribuant à renforcer la visibilité du patrimoine dans les discussions internationales sur le développement. Il a également été membre fondateur du Groupe de travail des professionnels émergents de l'ICOMOS, participant à la mise en place de l'une des principales plateformes mondiales de l'organisation pour le mentorat, la collaboration internationale et le développement du leadership.

Ses activités internationales ont notamment porté sur des missions en Asie et dans la région arabe, où il a exercé comme consultant international auprès de l'UNESCO Bangkok, de l'UNESCO Jakarta, de la Commission nationale philippine pour l'UNESCO

et de l'ICCROM, en apportant des conseils techniques et en concevant des programmes de renforcement des capacités destinés aux professionnels du patrimoine, tout en accompagnant des sites patrimoniaux dans l'amélioration de leurs désignations patrimoniales. Son travail a également compris des collaborations avec le Centre régional arabe pour le patrimoine mondial et des autorités nationales du patrimoine sur des questions relatives au patrimoine mondial, aux paysages culturels et au développement durable.

Gabriel est titulaire d'un Bachelor en architecture du paysage de l'Université des Philippines et d'un Master en études du patrimoine mondial de la Brandenburg University of Technology, en Allemagne. Il s'attache à renforcer la collaboration entre les Comités nationaux et les Comités scientifiques internationaux, à promouvoir une gouvernance inclusive et à veiller à ce que l'ICOMOS demeure une organisation mondialement connectée, capable de répondre aux défis contemporains du patrimoine tout en respectant ses principes fondateurs.